
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Ryszarda Góreckiego

na 31. posiedzeniu Senatu
w dniu 22 kwietnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Zgodnie z art. 47 lit. c ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o œwiadczeniach opieki zdrowotnej finansowa-

nych ze œrodków publicznych inwalidzi wojenni i wojskowi oraz kombatanci maj¹ prawo do korzystania
poza kolejnoœci¹ ze œwiadczeñ opieki zdrowotnej oraz z us³ug farmaceutycznych udzielanych w aptekach.
Osoby te mog¹ równie¿ korzystaæ poza kolejnoœci¹ z ambulatoryjnych œwiadczeñ specjalistycznych finan-
sowanych ze œrodków publicznych bez skierowania od lekarza ubezpieczenia zdrowotnego.

Rzeczywistoœæ odbiega jednak od regulacji ustawowych. Faktycznie kombatanci musz¹ oczekiwaæ
w kolejkach na takich samych zasadach jak inni obywatele. Jednak jako osoby wysoce zas³u¿one dla oj-
czyzny, które czêsto utraci³y zdrowie, walcz¹c o jej dobro, zas³uguj¹ na specjalne traktowanie. Ich œred-
nia wieku wynosi oko³o osiemdziesiêciu piêciu lat i jest ich coraz mniej.

Samorz¹dy terytorialne staraj¹ siê przeprowadzaæ akcje przypominaj¹ce zak³adom opieki zdrowot-
nej o ich obowi¹zkach. Jednak, jak wynika z informacji wp³ywaj¹cych do mojego biura senatorskiego,
dzia³ania te s¹ niewystarczaj¹ce.

Czy Ministerstwo Zdrowia przewiduje podjêcie skoordynowanych kroków zmierzaj¹cych do spowo-
dowania respektowania wspomnianej ustawy przez zak³ady opieki zdrowotnej, na przyk³ad poprzez po-
wo³anie przy szpitalach konsultantów do spraw weteranów? Czy niepubliczne zak³ady opieki
zdrowotnej, lecz¹ce pacjentów za fundusze pochodz¹ce z bud¿etu pañstwa, równie¿ maj¹ obowi¹zek
przestrzegania tej ustawy?

Z powa¿aniem
Ryszard Górecki


